
Van: > 
Verzonden: woensdag 2 juni 2021 15:10
Aan: >
Onderwerp: Update Adelaar Met Bomen

Beste raadsleden van de gemeente Oss,

Op dinsdag 11 mei j.l. heeft er een gesprek plaatsgevonden tussen Wethouder 
Johan van der Schoot, gebiedsbeheer Schadewijk Rob Zijderveld en een collega, 
Wijkcoördinator Noortje Spierings, Max Westerveld van de Wijkraad 
Schadewijk, raadsleden van Beter Oss Bert van Tilburg en Henny van der Wal 
en een afvaardiging van bewoners van de Adelaar; Bets en Leo Ouwens, 
Peggy Baljeu en Rob van Erp.

Een verslag van dat gesprek treft u in deze mail.

==>> Wethouder Johan van der Schoot sprak begrip uit voor het 
ongenoegen over de communicatie richting de bewoners. De 
wethouder onderschrijft de wens van de bewoners voor meer bomen en 
verduurzaming, maar legt uit dat kabels en leidingen op steeds meer 
plaatsen een bottelnek blijken bij het terugplaatsen van bomen op de 
oorspronkelijke plek van de gekapte bomen.
Wethouder Johan van der Schoot geeft aan dat er op zeer korte termijn een 
bijeenkomst staat gepland met leveranciers van bomen, 
groeiplaatsconstructies, wortelwerende schermen, boombunkers etc., 
aannemers, etc., waarbij genoemde bottelnek, over het terugplaatsen van 
bomen, het onderwerp is. 
 
De wethouder geeft aan dat de verwachting is dat genoemde bijeenkomst 
nieuwe inzichten kan brengen, die bij wijze van pilot in de Adelaar zouden 
kunnen worden toegepast.

Raadsleden Bert van Tilburg en Henny van der Wal van Beter Oss geven 
aan daarbij graag aan te schuiven en zijn door de Wethouder uitgenodigd.

Raadsleden Bert van Tilburg en Henny van der Wal van Beter Oss geven 
eveneens aan dat een behandeling van het bomenvraagstuk Adelaar in de 
Commissie Ruimte wellicht mogelijkheden biedt.

Gebiedsbeheer Schadewijk blijft bij haar standpunt dat alle mogelijkheden 
om meer bomen te planten zijn overwogen. Maatregelen die het plaatsen 
van bomen wel mogelijk zouden maken als groeiplaatsconstructies, 



wortelwerende schermen, boombunkers etc worden als te kostbaar 
weggezet, aangezien over 15 jaar de riolering wordt vervangen.

Bomen in de huidige plantgaten leveren volgens Gebiedsbeheer een 
conflict met de gehanteerde richtlijnen uit Handboek Bomen volgens het 
Norminstituut Bomen.

De bewoners stellen dat er al 46 jaar bomen staan zonder problemen met 
kabels en leidingen en vragen een minder rigide denkwijze.

De bewoners geven aan dat de kwaliteit van leven in de Adelaar in de 
afgelopen decennia behoorlijk verslechterd.
De Adelaar ligt in een gedeelte van Oss waar door industrie en verkeer 
steeds meer stoffen als stikstof, CO2 en fijnstof in onze directe 
leefomgeving vrijkomen. Bomen zijn essentieel bij het afvangen en 
onschadelijk maken van dergelijke stoffen.
 
De bewoners van de Adelaar hebben Wethouder Johan van der Schoot 
gevraagd naar een kader van positieve mogelijkheden waarbinnen zij als 
bewoners kunnen denken aan meer vergroening in de straat en willen 
desnoods op zoek naar externe fondsen voor extra mogelijkheden.
 
Inmiddels heeft het bewonerscollectief ´Adelaar Met Bomen` op 64 van de 
circa 78 actief bewoonde huishoudens handtekeningen opgehaald voor 
herplaatsing van veel meer bomen en groen, een volwaardig trottoir ook 
aan de zijde van de even adressen en betrokkenheid bij verdere 
planvorming.
Max Westerveld opteert een burgerinitiatief waarvoor diverse potjes 
beschikbaar zijn, maar dit heeft niet de voorkeur van de bewoners.

Uiteindelijk is overeengekomen dat: een vertegenwoordiging van bewoners 
van de Adelaar t.z.t. met gebiedsbeheer om de tekentafel gaat om invulling 
te geven aan de wensen om meer structureel hoger groen en bomen.
Waarbij de bewoners verwachten dat de bijeenkomst van Gemeente met 
leveranciers van bomen, groeiplaatsconstructies, wortelwerende schermen, 
boombunkers etc., aannemers, etc. daadwerkelijk nieuwe inzichten zal 
brengen, die bij wijze van pilot in de Adelaar kunnen worden toegepast.

In voorbereiding daarop hebben de bewoners een plattegrond van de 
Adelaar met leidingen en kabels gevraagd aan gebiedsbeheer en een lijst 
met mogelijke struiken die zoveel mogelijk op bomen lijken en vanaf dag 
een hogere groene structuur vormen.  Rob Zijderveld zal daarin voorzien.  

Rob Zijderveld zal ook voorzien in een lijst met voorbeelden van hogere 
groene struiken die wel in de bestaande plantgaten zou mogen.



Bij de ontvangst heten bewoners Bets en Leo Ouwens Wethouder Johan 
van der Schoot welkom. Leo geeft, bij het begin van een door regenval heel 
kort rondje Adelaar, aan dat bewoners vrezen dat de perken in de trottoirs, 
met vlinderstruiken uitnodigen tot het achterlaten van klein zwerfafval en 
hondenpoepveldjes worden.
Bovendien geven meerdere bewoners aan dat de perkjes onpraktisch zijn 
voor in- en uitstappende automobilisten en bewoners van de huizen aan de 
even zijde.
De Wethouder opteert om een dubbele rij tegels langs het trottoirbanden te 
plaatsen om het probleem van in- en uitstappen te verhelpen.
 
Op korte termijn volgt dan een tweede gesprek met de aanwezige 
partijen.  <<==

Het gesprek met wethouder Johan van der Schoot gaf ons bewoners 
weer hoop dat er op korte termijn weer bomen worden teruggeplaatst 
in de Adelaar en niet pas over 15 jaar.  
Deze hoop werd ruw verstoord door onderstaande mail van Rob 
Zijderveld en Noortje Spierings d.d. 21 mei j.l. 

==>>

vr 21 mei 15:33 (12 
dagen geleden)

aan mij, 

Goedemiddag,

Zoals afgesproken stuur ik u hierbij de tekeningen digitaal, met 
daarop de ligging van de kabels en leidingen in de grond. De 
tekeningen zijn op schaal 1:200.

Met betrekking tot de lijst van hogere struiken die van toepassing 
kunnen zijn op deze locatie: ik heb de vraag uitstaan bij de 
aannemer om ons hierin van advies te voorzien. De reactie 
ontvang ik volgende week. Zodra ik de lijst gereed heb, zal ik u 
deze toesturen.

Over het vervolg:



Noortje en ik zien twee scenario’s voor ons, naar aanleiding van 
ons gesprek van vorige week.

1.    Er ontstaat vanuit u een bewonersinitiatief waarin we het 
samen hebben over welke beplanting u graag aangeplant 
zou willen hebben. Wij maken dan met u afspraken over het 
onderhoud door middel van een zelfbeheerovereenkomst. In 
deze overeenkomst staat wat u als groep van ons als 
gemeente mag verwachten, maar ook wat wij van u 
verwachten zoals bijvoorbeeld watergeven en het snoeien 
van de struiken. Dit valt onder onze regeling Bewoners 
Beheren Buurt: https://www.oss.nl/bewonersbeherenbuurt/
Met dit scenario zijn meer soorten beplanting mogelijk 
(vanwege de hogere onderhoudsfrequentie) en ook kunnen 
we zo snel mogelijk beginnen met aanplanten. Dit komt 
doordat er veel watergift nodig is, als we in deze periode van 
het jaar nog planten in de grond gaan zetten. 

2.    Er ontstaat geen bewonersinitiatief met 
zelfbeheerovereenkomst.
Met dit scenario is snelle aanplant niet mogelijk, omdat het 
watergeven van planten/struiken niet in ons 
onderhoudsprogramma met IBN valt. Zonder extra watergift 
hebben struiken (en vooral grotere/hogere struiken) die in 
deze tijd van het jaar geplant worden te weinig wortels 
gevormd om voldoende water op te nemen in de warme 
zomer, met verdroging als gevolg.
Als we uitkomen op dit scenario dan planten we voor nu de 
vaste planten en vlinderstruiken zoals gepland. We gaan 
alsnog met u in gesprek over welke behoefte aan struiken er 
vanuit u als bewoners zijn. In het najaar 
(oktober/november) zullen we deze struiken dan 
aanbrengen als vervanging of aanvulling in combinatie met 
de huidige beplanting die er dan inmiddels staat.

 Omdat we graag met zoveel mogelijk van de bewoners van de 
Adelaar in gesprek gaan, wordt er binnenkort een brief op de post 
gedaan vanuit Noortje en ikzelf, waarin we bewoners uitnodigen 
volgende week donderdagavond met ons in gesprek te gaan over 
de invulling.

https://www.oss.nl/bewonersbeherenbuurt/


 

Zoals gezegd zal er nog een e-mail volgen volgende week met 
daarin de lijst met geschikte heester (struik) soorten.

Voor nu wens ik u een fijn pinksterweekend toe.

Met vriendelijke groet,

 Rob Zijderveld

Gebiedsbeheerder Gebied 1 Schadewijk en Berghem 

<<==

In deze mail presenteren Rob Zijderveld (Gebiedsbeheer) en Noortje 
Spierings (Wijk-coördinator) een aantal voorstellen die volgens ons 
bewoners voorbijgaan aan de intentie en uitkomsten van het gesprek met 
wethouder Johan van der Schoot d.d. 11-05-2021.

De dergelijke manier van redeneren en handelen geeft aan dat er nog op 
dezelfde wijze over bewoners wordt gedacht en naar bewoners wordt 
gecommuniceerd als in het begintraject vanaf september/oktober 2020.  

De mail van Rob Zijderveld en Noortje Spierings geeft aan dat zonder 
burgerinitiatief geen snelle plaatsing van struiken mogelijk is.
In het gesprek met wethouder Johan van der Schoot is al besproken dat 
een burgerinitiatief geen haalbare optie is in de Adelaar. 
Bovendien vragen wij bewoners geen snelle plaatsing van struiken, maar 
een leefbare en praktisch bruikbare Adelaar:
Met bomen, die de straat beter bestand maakt tegen schadelijke stoffen 
van verkeer en industrie en de warme zomers. Als we daar een aantal 
maanden op moeten wachten, dan zij het zo.  

Uit het gesprek met wethouder Johan van der Schoot liggen kansen voor 
om creatiever om te gaan met mogelijkheden en zodoende duurzamer te 
handelen; op het gebied van bomen en in de communicatie met bewoners.
Wij bewoners vragen dat die kansen ook benut worden. 

De bijeenkomst van Rob Zijderveld, Noortje Spiering en bewoners van de Adelaar 
is overigens verplaatst naar morgen donderdag 6 juni, omdat de uitnodigingen niet 
op tijd gereed bleken.  



Met vriendelijke groet,
Namens Bewonersgroep Adelaar met Bomen

Virusvrij. www.avast.com 
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